
EZ is bij dit IBO betrokken en ik
meen dat deze suggestie daarbij kan
worden betrokken. In die zin kan
deze mogelijkheid worden onder-
zocht.

De heer Hindriks (PvdA): Ik vraag
niet méér dan een onderzoek naar
mogelijkheden en effecten. Natuurlijk
kan in het kader van zo’n IBO
worden nagegaan of dit effectief is.
Op grond van de uitkomsten daarvan
kunnen wij weer het debat aangaan.
Ik neem dan ook aan, dat u geen
bezwaar heeft tegen deze motie.

Voorts kom ik even terug op de
voorgaande motie. Uw opstelling
tegenover die motie begrijp ik niet. Ik
begrijp al helemaal niet waarom u
deze motie afwijst. Ik vind dat u
zware woorden gebruikt, mede
omdat u zelf aangeeft dat u een en
ander bij voorkeur nog wat verder
zou willen specificeren naar
kwaliteiten, regio’s enz. Dat vraag ik
allemaal niet. Ik vraag alleen maar
om een paar simpele prestatie-
gegevens op te nemen, niet om het
volgende jaar – wanneer u 900 of
1100 ha heeft gerealiseerd – te
kunnen zeggen: staatssecretaris, u
heeft het niet goed gedaan. Wij
willen op dat moment kunnen
analyseren waar de verschillen
vandaan komen. Zijn de middelen
niet effectief ingezet? Werkt de
regeling niet? Komt het omdat het
ministerie van VROM niet effectief
heeft gefunctioneerd? Wij willen aan
het einde van de rit kunnen
analyseren wat er is gepresteerd en
waar het vandaan komt; daarvoor
heb je een hard meetgegeven nodig.

Staatssecretaris Ybema: Voorzitter!
Wat de opmerking van de heer
Hindriks over zijn suggestie inzake
heffingen en een vereveningsfonds
betreft, zeg ik hem toe dat dit bij het
genoemde IBO zal worden betrokken.
Als hij daarmee kan instemmen,
komt het mij voor dat de desbetref-
fende motie niet meer nodig is.

Met betrekking tot zijn opmerkin-
gen over de andere motie moet ik
zeggen dat ik vind dat wij elkaar
serieus moeten nemen. Als hij mij
vraagt of ik bereid ben, het aantal
hectaren bedrijfsterrein als beleids-
doelstelling te hanteren, zeg ik: neen.
Daar kan ik niks mee; zo simpel is
het. Het gaat om datgene wat wij in
de komende jaren moeten realiseren
in het kader van de vijfde nota
ruimtelijke ordening. Daarbij rijst de
vraag: hoe en waar realiseren wij

jaarlijks 1000 ha bedrijfsterrein? Die
vraag is aan de orde in het kader van
de vijfde nota ruimtelijke ordening
en ik verwacht de steun van de heer
Hindriks als die discussie aan de
orde is. Het gaat niet om het vooraf
aangeven van aantallen hectaren die
men in het raam van de TIPP-
regeling wil realiseren. Ik zou niet
eens weten hoe ik dat zou moeten
aangeven. Ik kan niets met die
doelstelling en wil voorkomen dat
later wordt gezegd: u heeft destijds
gesproken over zoveel hectaren en
nu blijkt u veel minder te hebben
gerealiseerd.

Voorzitter! De motie op stuk nr. 21
van de heer Rabbae handelt over het
ontwikkelen van een actieprogramma
voor studenten die een kennis-
intensieve en innovatieve onderne-
ming willen starten en over een
generieke regeling voor kennis-
intensieve starters. Zoals het er staat
kan ik het zeker niet toezeggen. Ik
zou echter de heer Rabbae ook een
suggestie willen doen. Ik heb in mijn
bijdrage gezegd, dat een van de
actiepunten als gevolg van de nota
’’De ondernemende samenleving’’ is,
dat wij ondernemerschap in de
onderwijsprogramma’s willen
integreren. Dat is een project van
OCW en EZ tezamen. Wij starten op
heel korte termijn met een Commis-
sie ondernemerschap en onderwijs.
Ik zou de suggestie in de motie aan
die commissie willen meegeven. Ik
meen daarmee recht te doen aan de
beleidsopvatting achter de motie van
de heer Rabbae. Als wij op die
manier zaken kunnen doen, heeft dat
mijn zegen.

De heer Blok diende een motie op
stuk nr. 23 in over het grotesteden-
beleid, toegespitst op etnisch
ondernemerschap. De prioriteit voor
de invulling van dat beleid ligt nu op
het lokale niveau. Daar is men nu
bezig met plannen en programma’s.
Daarom kan ik zelf moeilijk concreet
meetbare doelstellingen formuleren.
Ik ben afhankelijk van wat de
gemeenten willen. Vervolgens
moeten wij afspraken met hen
maken en bezien hoe wij hen
daaraan houden. Gesuggereerd is
om bijvoorbeeld de afname van de
werkloosheid en het percentage
waarmee het aantal ondernemers
toeneemt als meetpunt te gebruiken.
Dat zijn zeer globale doelstellingen,
waarvoor ik absoluut niet de
verantwoordelijkheid kan nemen. Ik
kan niet waarmaken dat ik een
bepaalde, vooraf aangegeven

reductie van de werkloosheid even
kan realiseren met de beleids-
instrumenten die ik heb. De
doelstelling is veel breder. Er zijn
veel meer relevante aspecten.

Ook op dit punt wil ik een
suggestie doen. Wij kunnen het
onderwerp betrekken in de discussie
die wij de komende twee maanden
met alle grote steden hebben. Wij
willen met hen afspraken maken
over concrete doelstellingen, waarop
wij hen kunnen afrekenen. Wij
kunnen nagaan hoe wij de bedoeling
van de motie daarin zo goed
mogelijk tot uitdrukking kunnen
brengen. Wij zullen niet van mening
verschillen over de beleidsintentie
van de motie. Het gaat mij er meer
om hoe wij die praktisch handen en
voeten kunnen geven. Met zo’n
interpretatie kan ik wel met de motie
leven.

De algemene beraadslaging wordt
gesloten.

De voorzitter: Ik stel voor, op een
nader te bepalen tijdstip te stemmen.

Daartoe wordt besloten.

Sluiting 22.53 uur
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Lijst van ingekomen stukken,
met de door de voorzitter
terzake gedane voorstellen:

1. de volgende brieven:
een, van de minister van Justitie,

over herschikking sanctiecapaciteit
(26800-VI, nr. 5);

een, van de ministers van Justitie
en van Binnenlandse Zaken en
Koninkrijksrelaties en de staatssecre-
taris van Justitie, ten geleide van de
geannoteerde agenda van de
JBZ-raad van 29 oktober 1999
(23490, nr. 141);

een, van de staatssecretaris van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
over dioxinen in veevoer (26577, nr.
23).

Deze brieven zijn al gedrukt en
rondgedeeld;

2. de volgende brieven:
drie, van de staatssecretaris van

Volkshuisvesting, Ruimtelijke
Ordening en Milieubeheer, te weten:
een, ten geleide van het advies
Wonen, beleid en legitimiteit;
een, ten geleide van De Bouw-
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prognoses 1999-2004;
een, over de kwaliteit van Vinex-
locaties;

een, van de staatssecretaris van
Economische Zaken, inzake de nota
Ruimtelijk economisch beleid;

een, van de minister van
Landbouw, Natuurbeheer en Visserij,
inzake de nertsenhouderij;

twee, van de minister van
Volksgezondheid, Welzijn en Sport, te
weten:
een, ten geleide van het verslag van
het 49ste Regionaal Comité
WHO/EURO;
een, ten geleide van aanbieding
RAZW, Integrerend rapport en
Meerjarig beleidskader.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies en niet te drukken;

3. de volgende brieven:
een, van Juridische praktijk-

opleidingen Dekker advocaten, inzake
uitnodiging seminar Integriteit
publieke sector preventie, signalering
en bestrijding van integriteits-
aantasting;

een, van burgemeester en
wethouders van de gemeente Sint
Anthonis, over voortgang
monumentenselectieproject.

De voorzitter stelt voor, deze brieven
door te zenden aan de betrokken
commissies;

4. de volgende brieven:
een, van H. Roersma, over de

beloning van het bestuur van de
GAK-groep NV;

een, van SAIP, ten geleide van het
jaarverslag 1998.

Deze brieven e.a. liggen op de griffie
ter inzage.
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